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Referat af møde i Fagudvalg for eReolen og 
tekstlicenser  

DATO 19. september 2023 
TID Kl. 13.00 – 16.00 
STED Teams 
FAGUDVALG Ann-Britt von Seelen (ABS - formand), Jakob Lærkes (JL), Sanne Caft 

(SC), Anne Green (AG), Claus Hagstrøm Hansen (CHH), Pauline Priti Raff 
(PPR) 

SEKRETARIAT Mikkel Christoffersen (MC), Torbjørn Porsmose Rokamp (TPR – ref.)  
TEAM EREOLEN Emma Alnor (EA)  
 
 

 

  

1. VELKOMST OG DAGSORDEN 
ABS bød velkommen 
MC nævnte at man ikke havde fået et budget-punkt på til dette møde, hvad der faktisk 
plejer at være på, på hvert møde. Det kommer med på næste møde. 

2. SIDEN SIDST (LUKKET PUNKT) 
 
 
INDSTILLING 
Det indstilles, at fagudvalget tager orienteringen til efterretning og drøfter punkterne fra 
bestyrelsesmødet d. 4/9 2023 
 
Beslutning 
Fagudvalget tog orienteringen til efterretning og drøftede punkterne fra 
bestyrelsesmødet 
 

3. L&R-MODELLEN, EFTERÅRSFORHANDLINGER OG BETALINGSMODELLER/MC 
MC orienterede: 
 
Den eksperimenterende L&R-model har været balstyrisk! Team indkøb kæmper i 
fællesskab med L&R om at ramme præcis 2,5 mio. udlån. 
 
Team Indkøb lægger op til minimale ændringer i ‘24 (ud over licens til B/U). Der er to 
større toårige aftaler, der går ind i år 2, og der er generelt stor uro i sektoren. Se artikler i 
Kulturmonitor. 
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Det kan nok komme på tale at justere grænserne for korte formater, da disse bliver stedse 
kortere. 
 
Der indkaldes til medlemsmøde om betaling for indhold på eReolen i januar med henblik 
på 2025. Den store strid bliver her abonnementsfordeling. FET besluttede i 2022 at flytte 
fra 80-20% (borger-forbrug) til 50-50%, men blev underkendt af bestyrelsen. 
 
Uden ændringer bliver det svært at udvide abonnements-modellen, og flere forlag udviser 
interesse for at komme på / øge engagementet 
 
Foreningen har indgået en aftale med Koda om betaling for afspillet musik i lydbøger 
 
INDSTILLING 
Det indstilles at fagudvalget drøfter oplægget og beslutter et forhandlingsoplæg til 
Team indkøb  
 
Beslutning 
Der var ingen kommentarer fra Fagudvalget 
 

4. TEAM EREOLENS DELTAGELSE PÅ MESSER INKLUSIVE BESLUTNING OM LÆRFEST 
EA fremlagde den planlagte deltagelse på fremtidige messer, hvor Team eReolen 
planlægger kun at deltage i Lærfest i Århus.  
 
Der blev spurgt ind til effekten af at Team eReolen deltager på LærFest (skolemesse) i 
både Århus og København.  
 
EA forklarede at det var svært at vide, men at man sandsynligvis får mest ud af at deltage i 
Århus. Dertil er ressourcetrækket meget større, hvis man skal deltage i København. EA 
mente derfor ikke det var nødvendigt at deltage i København. 
 
Det blev nævnt af flere fagudvalgsmedlemmer at man også deltager på Bogforum og at 
eReolen GO! Ikke er et specifikt skolerettet produkt. 
 
Der var derfor enighed om, at Team eReolen deltager på LærFest i Århus og på Bogforum. 
 
Programmet er sendt ud og alle fra fagudvalget kan sende EA en mail, hvis de vil have en 
billet tilsendt.  
 
INDSTILLING 
Fagudvalget bedes tage stilling til, om redaktionen skal prioritere at deltage på Lærfest i 
København hvert andet år (fremadrettet eller evt. som en test i 2024). 
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Beslutning 
Fagudvalget bakkede op, at Team eReolen ikke deltager på den københavnske udgave 
af Lærfest 

5. EFTERÅRSKONFERRENCEN (ORIENTERINGSPUNKT) / EA 
EA fremlagde planerne for konferencen. Man er færdige med programmet, som også er 
sendt ud til medlemmerne. Det ser flot ud. 
 
Der blev spurgt til prisen Årets Oplæser, som ikke er med i programmet.  
 
EA fortalte at den pris er man stoppet med at tildele, ligesom man også er stoppet med at 
tildele en pris til årets formidler af biblioteksindhold. Redaktionen vil gerne gentænke hele 
det setup og forslag hertil modtages gerne.  
 
EA fortsatte med at fortælle, at noget af den feedback man fik fra sidste års konference, 
gik på at eReolen gerne måtte være mere synlig på dagen. Det har man taget 
konsekvensen af og inviteret Line Nordbo fra projektet ”Det starter med børnene”, som vil 
fortælle noget om det arbejde. 
 
INDSTILLING 
Det indstilles, at fagudvalget tager orienteringen til efterretning 
 
Beslutning 
Fagudvalget tog orienteringen til efterretning og kvitterede for det gode arbejde 
 

6. PUBLIZON-SITUATIONEN (ORIENTERINGSPUNKT) / MC (LUKKET PUNKT) 
MC fremlagde situationen omkring Publizon 
 
INDSTILLING 
Det indstilles, at fagudvalget drøfter oplægget 
 
Beslutning 
Fagudvalget drøftede oplægget 
 

7. NYT LITTERATURMAGASIN FRA EREOLEN (ORIENTERING)/ EA 
EA fremlagde nyheden om et nyt litteraturmagasin/inspirationsmagasin fra eReolen. Det 
skal deles ud på Bogforum og til LærFest messen, i stedet for de allestedsnærværende 
muleposer. Magasinet bliver også sendt ud (fysisk) til alle biblioteker. 
 
Det er et virkeligt flot magasin.  
 
INDSTILLING 
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Det indstilles, at fagudvalget tager orienteringen til efterretning  
 
Beslutning 
Fagudvalget tog orienteringen til efterretning  

8. NYT DESIGN PÅ GO! (ORIENTERINGSPUNKT) / EA  
EA fortalte om det nye børneunivers design. 
 
ABS kvitterede for en spændende og god arbejdsproces, og særligt at man har børnene så 
tæt med inde i tilblivelsesprocessen. 
 
Det blev nævnt at videomaterialet bliver brugt meget inde på sitet, og statistikken viser at 
de titler der eksponeres her, bliver brugt 2-4 gange mere end de samme titler, når de ikke 
bliver formidlet i videoer. 
 
INDSTILLING 
Det indstilles at fagudvalget tager den mundtlige orientering til efterretning 

 
Beslutning 
Fagudvalget tog den mundtlige orientering til efterretning 
 

9. EVT. 
 
JL ser frem til at udvalget mødes fysisk igen. 
ABS fortalte at det næste møde er fysisk (21. november). Mødested kendes ikke endnu. 
 
INDSTILLING 
Det indstilles, at fagudvalget drøfter eventuelle sager 
 
Beslutning 
Der var ingen eventuelle sager 

  
 


